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A munkások élei-
és munkakörülményei 

Ülést tartott a megyei tanács • 
Tegnap, csütörtökön Szegeden, dr. Perjési László ta- kedés alapvetően megoldott, lódni városának, községének 

nácselnök vezetésével ülést tartott Csongrád megye tanácsa, mégis Szegeden és Vásárhe- közéletébe. A társadalmi 
Az ülésen részt vett dr. Komócsin Mihály, az. MSZMP lyen — különösen csúcsidő- szervek feladata, hogy az in-
Csongrád megyei bizottságának első titkára, dr. Petri Gá- ben — nagy a zsúfoltság, gázó réteget az eddiginél 
bor, az Elnöki Tanács tagja, országgyűlési képviselő, dr. Ezért a lépcsőzetes munka- m d g jobban bevonja a vá-
Kolláth György, a Minisztertanács Tanácsi Hivatalának kezdés megszervezése a so- ... , , „ • , n n , t i 
munkatársa is. Az ülésen megjelentek a megye országgyűlé- ron következő feladat. Az r o s " ' , , v e a o P 

si képviselői, a városok állami és társadalmi szervezeteinek ingázás miatt nagyon sok k a l célkitűzések megvalosita-
vezetői, meghívott vállalati igazgatók és 25 üzem szocialista ember nem tud bekapcso- sába. 
brigád vezetői. -

A testület megvitatta és elfogadta a vb két tanácsülés OlíOtlálfp bÖÍCSŐtfélt 
közötti tevékenységéről készült beszámolót, valamint a 
munkások élet- és munkakörülményei javításával kapcsola- A munkások egészségügyi ösztöndíjat oszt ki az arra 
tos tanácsi munka tapasztalatait, és meghatározták a tenni- ellátásának javítására is több legjobban rászorulók között. 
valókat. Végül előterjesztésekre, interpellációkra került intézkedés történt. Bővült a A munkások oktatásában, 
sor. szervezett üzemorvosi háló- közművelődésében, sportolási 

A testület a pedagógushiány enyhítéséért az 1977—78-as zat. Javult a csökkent mun- ' feltételek javításában azon-
tanévlöl megyei társadalmi ösztöndíjat létesít. Jogkörénél kaképességű fizikai dolgozók ban a tanácsoknak és az üze-
fogva a megyei tanács 1978. január 1. hatállyal Nagymágocs foglalkoztatásának helyzete, meknek az eddiginél sokkal 
községet, nagyközséggé, tanácsát nagyközségi közös tanács- A dolgozó nőket segíti, ha jobban kell erőiket és eszkö-
csá nyilvánítja. Ugyancsak az előterjesztések során hatá- gyermekeiket bölcsődéfcve zeiket koncentrálni, együtt-
rozott a testület: a makói gépíró és gyorsíró iskolának ön- óvodába el tudják helyezni, működésüket a kölcsönös elő-
álló működését megszünteti. A tanácsok igen nagy erő- nyök alapján javítani. 

_ _ , „ . _ i j l m j z feszítéseket tettek, hogy a A testület megállapította, Lak3S, MOZlekedÖS, ellátás korábbi elmaradás ezen a hogy a munkások élet- és 
területen enyhüljön. Jelenleg munkakörülményei — a még 

A munkások élet- és mun- közvetlenül irányító műszaki a megyében közel 1800 böl- meglevő gondok ellenére — 
kakörülményeivel kapcsolatos dolgozók kapják. A munká- csődéi férőhely van, ami még nagyon sokat javultak. A ja-
tanácsi tapasztalatokról és sok lakáskörülményei javítá- mindig kevés. Az üzemek sok vitás kiemelt fontosságú tár-
feladatokról készült jelentést sát szolgálta a kedvezményes segítséget adtak az óvodák, sadalompolitikai feladat. 
dr. Perjési László terjesztet- munkáslakások építésének bölcsődék építéséhez. Az elő- Ezért a testület kimondta, 
te elö, és a napirendhez szó- megszervezése. A negyedik relépés érdekében további hogy a megyei tanács végre-
fceli kiegészítést fűzött. Fel- ötéves tervben 586 munkás- összefogásra van szükség az hajtó bizottsága szerezzen 
szólalásában azokra a kérdé- lakás készült el, az V. ötéves elkövetkezendő időszakban is. érvényt az eddigi határoza-
sekre irányította a figyelmet, tervben pedig 2 ezer mun- A tanácsok eredményesen toknak, és vegye figyelembe 
amelyek a további tennivalók káslakás felépítését' irányoz- szorgalmazták az iskolán kí- a tanácskozáson felvetett vé-
szempontjából lényegesek. A ták elő. Ezt az akciót Szen- vüli munkásművelődés kü- leményeket, javaslatokat to-
megyei iparfejlesztés hatású- tesre és Makóra is kitérjesz- lönböző formáinak a megho- vábbi munkájában. Ugyanak-
ra létrejött nagyarányú tár- tették. Az általában kedvező nosítását. Rendszeressé vált kor vizsgálja meg az óvo-
sadalmi átrétegeződés folya- tapasztalatok és eredmények a fizikai dolgozók gyerme- dák, bölcsődék, a tömegköz-
mata még nem fejeződött be, mellett néhány gond is je- keinek segítése a továbbtanu- lekedés, a lépcsőzetes mun-
jóllehet a munkások nagy ré- • lentkezett. Nem mindegyik Jásban. A tanács évente 1,2 kakezdés, a munkáslakta te-
szének életformája megvál- vállalat él Jól a kedvezmé- millió forint diákszociális lepek ellátásának helyzetét, 
tozott, s a tanácsi szervek- nyes lehetőséggel. Nem min-
nek ehhez igazodva kell te- denhol támogatták a legjob- l/ÓIOMÓnyelí, f&VSISl&tOlt 
vékenykedni. Üj lakónegye- ban rászoruló munkásókat a 
áek, korszerű otthonok jót- lakáselosztásnál. Az általá- Molnár József (Csongrád) nem előrelépés történik. A 
tek létre, s az új lakásoknak nos javulás ellenére továbbra egyetértett azzal, hogy a Volán korábban ígéretet tett, 
70 százalékába munkások is magas a lakásigénylök szá- munkásokról való gondosko- hogy javít ja a helyi autó-
költöztek. A munkáspolitika ma. A megye városaiban kö- dás része a város- és köz- buszjáratot. Ez megtörtént, 
szempontjából, kell azt is zel 15 ezer igénylőt tartanak ségpolitikának. 

Lisonczi Pál fogadta a fiiin 
parlament küldöttségét 

Losonczi Pál, a Magyar sével tartózkodik hazánkban. 
Népköztársaság Elnöki Taná- A szívélyes, baráti légkörű 
csának elnöke csütörtökön találkozón jelen volt Péter 
az Országház Munkácsy-ter- János, az országgyűlés" alel-
mében fogadta a finn parla- nöke, valamint Kaarlo Juha-
ment küldöttségét, amely na Yrjö-Koskinen, a Finn 
Veikko Helle-nek, a finn Köztársaság budapesti nagy-
parlament elnökének vezeté- követe. 

Fejlesztések 
a len- és kenderiparban 

Vándorgyűlés Szegeden 
Mostanában újra tapasz- Elindított vállalati fejleszté-

talható, hogy a vásárlók ér- sek és további elképzelések 
deklődése a természetes szá- címmel. Elmondotta, hogy a 
las anyagból szőtt kelmék len- és kenderiparban is 
felé fordul. Ennek megfele- fontos feladat a termékszer-
lően nagy figyelmet kell for- kezet állandó korszerűsítése, 
ditanunk a Magyarországon valamint a gépek és beren-
is termeszthető lenre és dezések korszerűsítése. Is-
kenderre. Meg kell becsül- mertette az LSZV-nél meg-
nünk e két növényt annál valósuló fejlesztéseket, és a 
is inkább, mivel kevés ipar- Budakalászi Rostlen termesz-
ágat tudunk ellátni hazai tési Rendszert. A vállalat a t 
alapanyaggal. A textilipari ötödik ötéves terv során bú-
szakemberek új ra és ú j ra torlapüzemet épít a lenpoz-
megvitatják, milyen módon dórja feldolgozására. Évente 
kell továbbfejleszteni a len 20 ezer köbméter lapot állí-
és a kender termesztését, tanak majd elő. Jövőre kez-
illetve földolgozását. A Tex- dik meg a termelőmunkát a 
tilipari Műszaki és Tudómé- Szombathelyen most épülő 
nyos Egyesület efút ta l Sze- fonógyárban, amelyben fo-
geden, a hazai kenderter- násra eddig nem használt 
mesztés és -földolgozás köz- lenkócot hasznosítanak. A 
pontjában rendezett kétna- tervidőszakban összesen 700 
pps vándorgyűlést a mosta- ^ t é ^ T ^ ér ! 
naban vegzett es tervezett ték nem tartalmazza a me-
fejlesztésekről. zőgazdasági gépek árát.) 

Tegnap, csütörtökön dél- A Kender-Juta és Textil-
után a Tisza Szálló tükör- ' P a r i Vállalat elképzeléseiről 
termében találkoztak a ván- Huszák Vilmos vezérigazga-
dorgyűlés résztvevői. Bérezi t o szólt. Érdekes, hogy e vál-
István, a TMTE Csongrád i a l a t száműzte a kendert, 
megyei csoportjának titkára Európa-szerte inkább mű-
köszöntötte őket, majd Beck anyagból készített 

vizsgálni, hogy az ú j város- nyilván, 
részekben kapcsolódó létesít- A m e g y e városainak ú j la-
mények. üzletek, bölcsőde, kótelepein * a munkások 
óvoda hiánya milyen feszült- arányszáma igen magas. Ezért 
régeket okoz. Az eddiginél i s szükséges, hogy a taná-
többet kell tenni ezek mér- c s ofc a területek ellátását jól 
séklésére. megszervezzék. A jó áruvá-

A megye iparának, s a laszték megteremtése napi 
munkásoknak a közéletben, a politikai feladat. Az alapve-
társadalomban elfoglalt sze- tő élelmiszerekből mindig 
repe indokolja, hogy a taná- elegendő mennyiségnek kell 
csok nagy gondot fordítsanak lenni az üzletekben, a szer-
az élet- és munkakörülmé- vezetlenség, hanyagság nem 
nyek javítására, és hogy tu- engedhető meg. A kereske-
datos munkáspolitikát valósi- delmi hálózat az elmúlt évek-
tanak meg. Egyébként az el- ben elsősorban a városokban 
múlt hat évben a tanácsi és fejlődött. A városok közül is 
vb-üléseken 905 esetben tár- Szegeden. Az eredmények 
gyaltak olyan napirendet, ami mellett gondok is jelentkez-
a munkások helyzetével kap- tek. Nem mindenütt sikerült 
csolatos. felépíteni az üzleteket, szol-

Hosszan sorolhatnánk a leg- gáltatóegységeket, ahogyan 
fontosabb intézkedéseket, tervezték. Az építkezések el-
eredményeket, amelyek a csúsztak, a beruházás így 
munkáspolitikával függnek nem valósult meg. A tanács 
össze. Tudósításban csak a és a végrehajtó bizottság 
legjelentősebb tényekből so- több ízben foglalkozott az 
rólunk fel. életkörülményeket jelentősen 

A munkások életkorúimé- befolyásoló szolgáltatások 
nyeinek vizsgálatakor első helyzetével. Az elmúlt terv-
helyen a lakás áll. Az elmúlt időszak célkitűzése a szolgál-
tervidöszak eredményei lehe- tatóbúzisok kialakítása volt. 
tővé tették, hogy az V. öt- A tanácsok kiemelten kezel-
éves tervben a korábbinál ték a szolgáltatások közül a 
magasabb lakásszám meg- textiltisztítást, a háztartási 
építését irányozzák elö. A gépjavítást, mivel ezek segí-
megvében ebben a tervidó- tik legjobban a nök otthoni 
szakban az előirányzott 23 munkáját . Korszerű Patyolat-
ezer lakásból 10 ezer állami, szalonok is épültek, és a vá-
13 ezer magánlakás. Az épít- rosokban ú j szolgáltatóházak 
kezés mellett fontos tanácsi kerültek tető alá. A tanácsok 
feladat az állampolgárok azt is célul tűzték ki, hogy 
igazságérzetéhez igazodó la- emelik a személyi szolgálta-
kúselosztás. Az országos jog- tások színvonalút és kultu-
szabályok alapján a városi ráltságát. 

tanácsok mindegyike helyi A helyi és a helyközi tö-
rendeltet alkotott a központi megközlekedés ugyancsak 
előírások végrehajtására. A kellő figyelmet érdemel, hi-
tanácsrendeletek érvényre szen kulturáltsága, gyorsasá-
juttatják azt a követelményt, ga számottevően javít ja az 
hogy az ú j lakások többsé- életkörülményeket Annak el-
gét fizikai és a lermelest lenére, hogy a tömegközle-

szonye-
Tamás, a Lenfonó és" Szövő- ge'vel vált ismertté. Tovább 

Elmondott m a l d eSy idő múlva rend- j ípal-j Vállalat vezérigazgató- fejleszti a polipropilén-zsá-
egy példát arra, hogy néha (Folytatás a 3. oldalon.) 

i z e t i 
a T í s i 
f e l e t t 

í j a tartott bevezető előadást k o k gyártását is. 
Tóth László, a Kenderfo-

nó és Szövőipari Vállalat 
vezérigazgatója elmondotta, 
hogy a nemrég megvalósult 
rostipari rekonstrukcióval 
hat gyárban javították meg 
számottevően a termelési, 
technológiai feltételeket. 
Nőtt a termelékenység, s 
néhány nehéz fizikai munka 
— mint például a kézi tilo-
lás — a múlté. Eltűnt a 
nagy por a kendergyárak 
munkatermeiből, kényelmes 
öltözőket és fürdőket építet-
tek. A dunaföldvári gyár-
ban gépesítik a bútorlap-
gyártást, az újszegedi szövő-
gyárban pedig hamarosan 
elkészítik az ú j kazántelepet. 
Bevált a Szegedi Kender-
termesztési Rendszer, s jól 
halad a vállalat a nehéz szö-
vetek gyártásának fejleszté-
sével. Mivel egyre kevesebb 
a gyárakban a munkáskéz, 
meggyorsította a KSZV az 
üzemek kitelepítését olyan 
helyekre, ahol könnyebben 
lehet dolgozót fölvenni. A 
fölsorolt fejlesztések megfe-
lelnek a tervezettnek. A kö-
vetkező években főként ú j 
termékek gyártására és az 
elavult gépek cseréjére kell 
gondolni a vállalat vezetői-
nek. 

A len. és kenderipari ván-
dorgyűlés résztvevői ma, 
pénteken húrom szekcióban 
folytatják munkájukat a 
rostkikészítésröl és íonalkép-
zésről, a kelmegyártásról, 
valamint a kikészítésről, il-
letve konfekcionálásról. A 
Technika Házában tartandó 
szekcióüléseken a gyártás- és 
gyártmányfejlesztés módjain 
kívül szó lesz a termesztési 
fiondokról is. 

A Vinyica és Albertirsa között létesülő, 750 kilovol. 
tos villamos távvezeték építői elérték a Tiszát. Az Orszá-
gos Villamostáwezeték-tpítő Vállalat szerelő kollektívá-
ja megkezdte a vezeték áthúzását a folyó felett. Képün-
kön: A szerelő brigád előkészül a Tiszát átszelő szakasz 
felállítás ara 


